
 نماينده ولي فقيه در نيروي قدس س�پاه از آماده سازي 
چند عنوان كتاب درباره شهيد سپهبد قاسم سليماني 
از جمله رمان�ي به قل�م مرتضي س�رهنگي خب�ر داد. 
حجت الاسلام والمسلمين علي شيرازي، نماينده ولي فقيه 
در نيروي قدس س��پاه در گفت وگو با تسنيم، از انتشار چند 
عنوان كتاب درباره شهيد سپهبد قاسم سليماني در آستانه 
سالروز شهادت وي خبر داد و گفت: دو عنوان كتاب تاكنون 
در رابطه با شهيد سليماني منتشر شده است و چند اثر ديگر 
نيز در آس��تانه چاپ قرار دارد.  وي ادامه داد: تاكنون كتاب 
»شاخص هاي مكتب شهيد س��ليماني« منتشر شده است. 
اين اثر كوشيده  است پس از اشاره اي كلي به مكتب اسلام ناب 
محمدي)ص( و مكتب امام حسين)ع(، شاخص هاي مكتب 
امام خميني)ره( را بيان كند و ضمن تبيين هر ش��اخص از 
مكتب امام بزرگوارمان، شاخص هاي مكتب شهيد سليماني را 

با مكتب امام خميني)ره( تطبيق دهد. 

به گفته شيرازي، كتاب »ققنوس قدس« نيز تاكنون در اين 
رابطه منتشر شده است. اين اثر مجموعه شعري است درباره 
شهيد سليماني كه به كوشش انتشارات خط مقدم روانه بازار 
نشر شده اس��ت.  نماينده ولي فقيه در نيروي قدس سپاه از 
آماده س��ازي چند اثر ديگر درباره شهيد سليماني خبر داد و 
اضافه كرد: كتاب »سيماي سليماني« از جمله اين آثار است كه 
دربردارنده مجموعه خاطرات ديگران درباره شهيد سليماني 
است. اين اثر آماده انتشار اس��ت و اميدواريم تا زمان سالروز 
شهادت ايشان نيز به چاپ برسد.  شيرازي يادآور شد: كتاب 
»همه چيز درباره حاج قاس��م« از ديگر آثار در دست انتشار 

است. اين اثر به قلم مرتضي سرهنگي تدوين شده است. 
همچنين يك اثر ديگر نيز در قالب رمان به قلم سرهنگي در 
اين رابطه در دست نگارش است كه كتاب مفصلي است و بعيد 
مي دانم تا زمان سالروز شهادت شهيد سليماني آماده چاپ 
شود.  وي درباره كتاب »همه چيز درباره حاج قاسم« بيشتر 
توضيح داد و اضافه كرد: اين اثر را مي توان ش��به زندگينامه 
دانس��ت كه به زندگي، خان��واده، عمليات هايي كه ش��هيد 
سليماني در آن حضور داشت، فعاليت وي در جبهه مقاومت 
و... مي پردازد و نمايي از زندگي شهيد است.  به گفته شيرازي، 
رماني كه به قلم سرهنگي در دست نگارش است، از تولد شهيد 
سپهبد قاسم سليماني تا شهادت او را دربرمي گيرد. اين اثر 
كتاب مفصلي است و ممكن است از يك جلد هم بيشتر شود. 
عنواني هنوز براي اين اثر انتخاب نشده و قرار است انتشارات 

خط مقدم آن را به چاپ برساند. 
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    خبر

    ادبیات    تلویزیون

پيامبر)ص(: 

فاصله كفر و بندگي ترك نماز 
است. 

)بحارالانوار، ج ,82 ص. 202(

    احمد محمدتبريزي
در برنامه تلويزيوني »سلام، صبح بخير« نكات عجيبي از سهل انگاري 

و بي توجهي در برنامه سازي اصولي و حرفه اي به چشم مي خورد. 
در قس��مت هاي قبلي از برنامه »س��لام، صبح بخي��ر« ضعف هاي 
مشهودي وجود داشت كه اين بار اين مورد بيشتر از قبل توي ذوق 
مي زند. در يك��ي از بخش هاي برنامه، دانيال غف��ارزاده كه با برنامه 
»خنداونه«  تا حدودي چهره ش��ده، به موزه انقلاب اسلامي و دفاع 
مقدس رفت و گزارشي ميداني تهيه كرد. غفارزاده كه مشخص است 
سابقه گزارشگري ژورناليستي ندارد، به ضعيف ترين شكل ممكن 
آيتمي با اين اهميت را هدر داد تا بيش از پيش مشخص شود بسياري 
از برنامه هاي تلويزيوني برنامه و نظارت درستي جهت بالا بردن كيفيت 
محتوايي شان ندارند.  غفارزاده در اين قسمت برنامه كه مي توانست 
گل برنامه  هم باشد، زحمت يك جست وجوي ساده يا كمي مطالعه 
درباره دفاع مقدس را به خود نداده و با توشه اي خالي به موزه رفت و 
سعي كرد با راه رفتن و گفتن چند جمله سر و ته ماجرا را هم بياورد. 
بيشترين زمان اين قسمت، به تصاويري از راه رفتن غفارزاده گذشت 
و گزارش بدون ارائه هيچ نريشني مشتي تصاوير نشان داد كه همه 
آنها در فضاي مجازي به وفور يافت مي شود. قسمت هايي كه غفارزاده 
مجبور به صحبت مي شود، تنها توضيح واضحات است و اگر حرفي 
هم نمي زد، اتفاق خاصي نمي افتاد. گزارش��گر در اين قسمت، چند 
كلمه درباره چيزهاي��ي كه مي بيند مي گويد و ب��دون اضافه كردن 
اطلاعي از آن صحنه رد مي شود، به عنوان مثال وقتي غفارزاده روي 
پل شناور بعثت قرار مي گيرد، مي گويد كه اين پل مثل زمان جنگ 
شناور اس��ت! در صورتي كه با اندكي تحقيق و پژوهش مي توانست 

دريايي از اين شاهكار مهندسي رزمندگان به بينندگان ارائه بدهد 
يا در جاي ديگري، تاريخ عمليات بزرگ كرب��لاي5 را از روي ديوار 
مي خواند و مي گويد كربلاي5 ج��زو عمليات هاي موفقيت آميز ما 
بوده است! گزارش��گر در اينجا با ديدن نام اين عمليات غرورآفرين 
هيچ اطلاعات ديگري ندارد كه بدهد و با گفتن چند جمله كارش 
را تمام شده مي داند. اين سطح از كار رسانه اي، اوج ضعف و ناتواني 
سازندگان يك برنامه تلويزيوني را نشان مي دهد. اگر سازندگان برنامه، 
سختگير تر بودند و باري به هر جهت برنامه نمي ساختند، قطعاً بايد 
جلوي پخش چنين گزارش ضعيفي را مي گرفتند اما چون ساخت 
برنامه هايي با كيفيت بالا خيلي براي سازندگان برنامه هاي تلويزيوني 
اهميتي ندارد، شاهد پخش چنين برنامه هاي ضعيف و كم محتوايي 
هستيم. تماشاي چنين برنامه هايي نشان مي دهد كه تا چه اندازه 
جاي تيم هاي حرفه اي و باسواد در گروه هاي تلويزيوني خالي است و 
چگونه افرادي كه تخصصي در يك رشته ندارند، به راحتي در جايي 

كه به آنها مربوط نيست، فعاليت مي كنند. 

مرتضي سرهنگي رماني درباره شهيد سليماني مي نويسد 
 »همه چيز درباره حاج قاسم« در آستانه انتشار

ضعف هاي مشهود يك برنامه تلويزيوني در پخش گزارش هاي ميداني 

 چه كسي سازندگان »سلام، صبح بخير« را بيدار مي كند؟

    محمدصادق عابديني
اس�تاد چنگيز جليلوند ك�ه از وي به عنوان 
صداي طلايي دوبله ايران نام برده مي ش�د، 
روز گذشته بعد از تحمل چندين روز بيماري 
كرون�ا در ته�ران دار فان�ي را وداع گف�ت. 
ويروس كشنده كرونا، هنرمند بزرگي را از جامعه 
ايراني گرفت. جليلوند استاد دوبله و گويندگي كه 
در عرصه بازيگري س��ينما، تئاتر و تلويزيون نيز 
سابقه فعاليت داش��ت، با ابتلا به ويروس كرونا و 
مدت ها بس��تري شدن در بيمارس��تان، روز دوم 

آذرماه در سن 80سالگي درگذشت. 
اين هنرمند فقيد در ششم آبان ماه 1319 در شيراز 
متولد شد و فعاليت هنري اش را در سال 1336 و با 

تئاتر به همراه ابوالحسن تهامي آغاز كرد. 
او با به  جاي گذاشتن يك كارنامه بي نظير كاري، پس 
از انقلاب135۷ ايران، مدت 20سال را در امريكا به سر 
برد اما سرانجام به كشور بازگشت و كار دوبله را از سال 
13۷۷ از سر گرفت. وي در چند مجموعه تلويزيوني و 
فيلم سينمايي نيز بازي كرده  است. صداي او قابليت 
گويندگي به جاي شخصيت هاي نقش اول باصلابت 
و تأثيرگذار س��ينمايي را فراهم كرده بود. جليلوند 
در گويندگي هايش قابليت تيپ س��ازي را داشت و 
مي توانست صداهاي مختلفي به وجود آورد. وي در 
ميان دوبلورها به مرد حنجره طلايي معروف شد. از 
وي در مقاله اي معتبر در سال135۷ به عنوان يك 
دوبلور نمونه جهاني نام برده شد. او به جاي بازيگران 
مشهور خارجي و داخلي بسياري گويندگي كرده 
بود. وي با تيپ س��ازي خلاقانه  خود گوينده  اصلي 

نقش هاي مارلون براندو بود. 
    خاطرات استاد جليلوند از فعاليت هاي هنري 
محروم جليلوند درباره مصاحبه اي درباره كودكي 
و ورود به هنر دوبله گفته ب��ود: بچگى خيلى فيلم 
مى ديدم. اداى همه آرتيست ها را هم درمى آوردم، 
خصوص��اً اداى »زورو ZORO « را درمي آوردم يا 
در مدرسه اداى همه معلم ها را. خود من اهل شيراز 
هستم. لهجه تمام شهرهاى ايران را بلدم. خنده هاى 
مرحوم فردين خيلى معروف بود. در مجله »فيلم و 
هنر« يك بار عكس او را با خن��ده يك طرف چاپ 
كرده بودند و عكس من را در حال خنديدن طرف 

ديگر، گفتم كه دس��تمزد او 300هزار تومان بود. 
وسط اين دو تا عكس، تيتر بزرگ زده بود: »خنده 
300هزار تومانى!« من روى تمام بازيگرها و فيلم ها 
حساسيت داشتم. شبى كه شنيدم برت لنكستر مرد، 
تا صبح گريه كردم. مى دانيد! وقتى جاى پل نيومن 
حرف مى زنم، عشق مى كنم. الان كه پير شده، آنقدر 
دلم مى س��وزد. مى خواهم صدايم را پير كنم، دلم 
نمى آيد؛ دوست دارم اين يكى براى من، جوان بماند. 
من با »بيليارد باز« او زندگى ك��رده ام. جان وين را 
هميش��ه ايرج دوس��تدار صحبت مى كرد و انصافاً 
عالى بود. از تماشاچى مى پرسيدى از چى جان وين 
خوشت مى آيد، مى گفت مرده  صدايش هستم. من 
به جاى مرحوم فردين، 30هزار تومان مى گرفتم و 
صحبت مى كردم. آن زمان فيلمفارسى هاى ايرانى 
صامت گرفته مى شد و اصلاً صدا نداشت و يك مشت 

لب و دهان تكان مى خورد!«
    ريسك بزرگ هنري استاد در بازيگري

تولي��د فيلم س��ينمايي »قلاده هاي ط��لا« بعد از 
حوادث سال 88، ريسك بزرگي بود كه با پيشقدم 
شدن ابوالقاسم طالبي كليد خورد. مرحوم جليلوند 
يكي از نقش هاي كليدي اين فيلم سينمايي را بر 
عهده گرفت. اين ريس��ك در حالي انجام ش��د كه 
همزمان چند پروژه سينمايي ديگر به دليل فشاري 
كه به بازيگران آمده بود با مش��كلات متعددي در 
توليد روبه رو شدند. جليلوند در مصاحبه اي كه در 
س��ال91 انجام داد، درباره بازي در آن فيلم گفت: 
»پيشنهاد بازي در فيلم سينمايي »قلاده هاي طلا« 
به كارگرداني ابوالقاسم طالبي پيش آمد و خيلي ها 
گفتند اين كار را نكن اما وقتي وارد بازيگري شدي، 
بايد بازي كني. با اينكه آمادگي چنداني  نداشتم و در 
مملكت ما هم اين كار فيلمبرداري نشد، اين كار را 
انجام دادم. زمان فيلم خرداد ماه بود اما ما در ماه هاى 
آبان و آذر در كشتي تفريحي در »تنگه داردانل« در 
تركيه با لباس كوتاه و آستين كوتاه كار كرديم. در 
مجموع كار سخت بود، باد زيادي مي وزيد، هوا سرد 
بود و كشتي تلاطم داشت ولي با تمام وجود اين نقش 
را خيلي دوست داشتم. سعي كردم كار درست از آب 
دربيايد. در آن تايم زماني خودم هم از بازي در اين 
نقش كاملاً راضي بودم اما بحث و گفت وگويي نشد. 

كارگردان هم خيلي پخته و مسلط كار كرد.«
    واكنش ها به مرگ استاد دوبله

منوچهر زن��ده دل، هنرمند دوبله درباره اس��تاد 
جليلوند كه اخيراً نيز با او در دوبله فيلم همكاري 
داشته اس��ت، درباره شخصيت آن هنرمند گفت: 
»ايشان با وجود سن بالا، هميشه روحيه خوب و 
سرحالي داشتند و با جوان ها خيلي خوب دمخور 
بودند و به آنها خيلي بها مي دادند، به خاطر همين 
مرحوم جليلوند از شخصيت هايي بودند كه همه 
دوستشان داشتند. واقعاً جايش��ان خالي است.« 
وي ادامه داد: »آقاي جليلوند بسيار فعال بودند و تا 
همين ماه هاي اخير كار مي كردند. حالشان خيلي 
خوب بود. از سنشان خيلي پايين تر نشان مي دادند، 
مثل يك مرد 60ساله به نظر مي رسيدند اما كرونا 
تورش را مي اندازد. تا چند روز قبل از مبتلا شدن هم 
كار مي كردند، البته كلاس هايشان كمتر شده بود و 

بيشتر به صورت خصوصي برگزار مي شد.« 
سعيد شيخ زاده، دوبلور در صفحه اجتماعي اش نوشت: 
»هنر ايران هميشه به داشتنت مي نازيد، صد حيف 
كه رفتنت باوركردني نيست. صدايت تا ابد جاودانه 
خواهد بود.« امير دل آرام، دوبلور نيز در اينستاگرامش 
نوشت: »جامعه دوبلاژ ايران باز هم عزادار شد. آقاي 
دوبلاژ به خاطره ها پيوست. يكي ديگر از ستون هاي 
دوبله ايران و از مفاخر اين هنر بدرود حيات گفت و ما 

را با خاطرات بسيار تنها گذاشت.« 
انجمن بازيگران سينماي ايران در پي درگذشت 
چنگيز جليلوند، پيام تس��ليت منتش��ر كرد. در 
متن اين پيام آمده است: »بازگشت همه به سوي 
اوست، نقش آفريني بازيگران سينماي كشورمان 
همواره با صداي هنرمندانه و نواي گرم و دلنشين 
گويندگان فيلم همراه بوده و ثبت گرديده است. 
در كمال تأسف و تألم هنرمند پيشكسوت و توانا 
اس��تاد چنگيز جليلوند چهره و صداي پرصلابت 
و ماندگار تاريخ س��ينماي ايران از ميان ما رفت. 
ش��وراي مركزي انجمن بازيگران سينماي ايران 
درگذشت اين بازيگر و دوبلور بزرگ را به خانواده 
محترم ايشان، اعضاي محترم انجمن گويندگان 
و سرپرس��تان گفتار فيلم، س��ينماگران و تمام 

هموطنان هنردوست تسليت عرض مي نمايد.«

حبيب الله بهمني:
 برگزاري آنلاين جشنواره مقاومت 

فرصتي براي اشاعه فرهنگ مقاومت است
برگزاري آنلاين جشنواره مقاومت دامنه اين رويداد سينمايي را به داخل خانه ها گسترش 
مي دهد و از اين راه مخاطبان فرهنگ، ادبيات و فيلم مقاومت را گسترش خواهد داد. 
حبيب الله بهمني با بيان اينكه ايستادگي در برابر هر گونه ظلمي مقاومت است، گفت: 
مقاومت در جغرافيا و تاريخ خاصي محدود نمي ش��ود و همواره وجود داشته و خواهد 
داشت.  وي افزود: به تبع مفهوم مقاومت، س��ينماي مقاومت نيز محدوده تاريخي و 
جغرافيايي ندارد. اين نوع سينما، يك س��ينماي موضوعي است كه پيش از ساختار  و 
اصول فني، بر محتوا و درونمايه تأكيد دارد.  بهمني با اشاره به كاركردهاي جشنواره 
بين المللي فيلم مقاومت، اظهار داشت: اين جشنواره هم گزارشي از فعاليت هنرمندان 
و مسئولان سينمايي در حوزه مقاومت ارائه مي دهد و هم فضاي انگيزشي رقابتي براي 
خلق آثار ماندگار در حوزه مقاومت، بين س��ينماگران ايجاد مي كند.  وي تأكيد كرد: 
برگزاري جشنواره بين المللي فيلم مقاومت فرصت مغتنمي براي مديران سينمايي است 
تا استعدادهاي اين حوزه را بشناسند و حمايت كنند.  كارگردان فيلم سينما »خوش 
رنج« اضافه كرد: آثار خوبي به اين بخش رسيده است كه هم از نظر فني و هم محتوايي 
نسبت به گذشته رشد چشمگيري داشته اند و نشان از وجود استعدادهاي سينمايي 
در بين بسيجيان دارد، گرچه هنوز ايراداتي به عمق نگرش و محتوا و درونمايه آثار وارد 
است.  بهمني تصريح كرد: ضروري است سينماگران غناي مطالعاتي و پشتوانه فكري 
و انقلابي خود را تقويت كنند و بتوانند با تكيه بر آنها، فيلم هايي را براي همه مخاطبان 
جهان اسلام و حتي كشورهاي ديگر توليد كنند.  اين مدرس دانشگاه خاطرنشان كرد: 
سينماي مقاومت بايد با راه اندازي نهضت سينماي مقاومت با جريان سازي هاليوود و 

اثرگذاري آن در مردم جهان رقابت كند. 

مربی راستگوی كودكان رفت
برنامه مشهور »بازي با كلمات« كه مرحوم محمدحسن راستگو در سال هاي ابتدايي دهه60 

پايه گذار آن بود با ساده ترين روش آموزش هاي ديني و اسلامي را به بچه ها ارائه مي داد

    محمد صادقي
حجت الاسلام محمدحسن راستگو، مجري و مربي مذهبي 
برنامه هاي كودك در دهه60، در سن67سالگي درگذشت. 
حجت الاسلام راستگو كه در سال هاي اوليه پيروزي انقلاب 
اسلامي با طرحي ابتكاري در قالب برنامه كودك و نوجوان، 

تربيت ديني كودكان را در پيش گرفت، درگذشت.
 برنامه مشهور »بازي با كلمات« كه وي در سال هاي ابتدايي 
دهه60 پايه گذار آن بود، تنها برنامه مهم تلويزيوني بود كه 
در آن با س��اده ترين روش هاي ممكن بيش��ترين ميزان 
تاثيرگذاري را بر آموزش هاي ديني و آشنايي نوجوانان با 

تربين اسلامي داشت. 
حجت الاسلام راستگو در سال 1359، فعاليت خود را در 
مديريت تربيت مربي مركز تبليغات اس��لامي آغاز كرد و 
سپس با حضور در تلويزيون در قالب برنامه كودك، شيوه 

خاصي را در آموزش ديني در پيش گرفت. 
اين مربي ديني چندي پي��ش در مصاحبه اي تلويزيوني از 
برنامه ريزي براي توليد برنامه هاي جديد تلويزيوني چه در 
ايران و چه در خارج از ايران براي ديگر كشورهاي اسلامي 
خبر داده بود. راس��تگو كه در تلويزي��ون و ميان بچه هاي 
دهه60، به نام »عمو راس��تگو« مشهور ش��ده بود، با بيان 
خاطره دي��دار با امام خمين��ي)ره( گفت: وقت��ي به ديدار 
ام��ام)ره( در جماران رفت��م، امام دو ب��ار فرمودند موفق و 
مؤيد باشيد و اين نشانه اي بود كه ايش��ان برنامه را دنبال 
مي كردند. وي همچنين درباره اجراي برنامه در تلويزيون 
عنوان كرد: خودم را به جاي بچه ها حس مي كردم و يكي از 
سرسخت ترين منتقدان خودم بودم و گاهي بعد از پخش 
برنامه تا 32 نكته يادداشت مي كردم كه در اجراهاي بعدي 

آنها را اصلاح كنم. 
حجت الاسلام راستگو با اشاره به خاطره بي شماري كه از اجراي 
برنامه براي كودكان داشته است، ادامه داد: »يك مهندس به 
من گفت حاجي من هر چه از اسلام مي دانم از برنامه هاي تو 
ياد گرفته ام. بچه كه بودم همه برنامه هايت را ضبط مي كردم و 

آنچه از اسلام دارم همه از برنامه هاي توست.« 
حجت الاسلام راس��تگو در مصاحبه اي درباره ويژگي هاي 
يك برنامه كودك گفته بود: »برنامه هاي كودك بايد از نظر 
روان شناسي متناسب با سن، جنس، معلومات و فرهنگ 
زيست كودك باشد. محتواي برنامه هاي كودك بايد رقيق، 

متنوع، زيبا و با القاي غيرمس��تقيم مطالب همراه باشد و 
افزون بر آن از قالب هاي مختلف اجرا مانند قصه، نمايش، 
شعر، سرود، پرسش و پاسخ، مسابقه و حركات ورزشي در 

آن استفاده شود.« 
وي استفاده از سيستم هاي ديجيتال براي تنوع بخشي به 
برنامه ها، به كارگيري دكور مناس��ب با رنگ آميزي شاد و 
بهره مندي از هنرمنداني كه اجراي جذاب و قوي دارند را 
از ديگر عوامل اثرگذار در برنامه هاي ويژه كودك و نوجوان 
برشمرده و گفته بود: »به هر حال يكي از رسالت هاي هنر 
افزون بر آموزنده بودن، پركردن اوقات فراغت و ايجاد زمينه 
براي تفريح سالمي اس��ت كه در روايات به آن اشاره شده 
است، ولي بايد توجه داشت كه توليد برنامه هاي شادي مثل 
فيتيله هم مي تواند همراه با محتوايي متناسب با آموزه هاي 

ديني و اجتماعي باشد.« 
تاثيرگذاري حجت الاسلام راس��تگو كه هنرمندي اش به 
عنوان مربي ديني در تلويزيون صرفاً با ابزار ساده اي به نام 
تخته س��ياه و گچ تحرير صورت مي گرفت، نشان داد كه 
مي توان با يك ايده خوب و بدون هزين��ه زياد به بهترين 
نتايج ممكن نيز رس��يد. به رغم اينكه برنامه موفق »عمو 
راستگو« توانسته بود در تربيت ديني گروه سني كودك و 
نوجوان تاثير مثبتي بگذارد، اين برنامه نتوانست ادامه پيدا 
كند. اين در حالي است كه حجت الاسلام محسن قرائتي كه 
برنامه اي تربيتي با استفاده از همان ابزار تخته سياه را با نام 
»درس هايي از قرآن« براي گروه مخاطب بزرگسال توليد 
مي كرد، توانست چند دهه بعد نيز در كنداكتور تلويزيون 

حضور داشته باشد. 
 حجت الاسلام راستگو متولد سال1332 در مشهد مقدس بود 

و روز گذشته در شهر قم ديده از جهان فروبست. 

خاموشي صداي طلايي دوبله ايران
 مرحوم چنگيز جليلوند درباره بازي در فيلم »قلاده هاي طلا« گفته بود

خيلي ها گفتند بازي نكن، ولي من خيلي نقش را دوست داشتم و سعي كردم درست از كار دربيايد

    دیده بان  نوید پارسا

واكنش محمدعلي نجفي به حواشي بيانيه خانه سينما
بيانيه خانه سينما توصيه اي بود!

رئيس هيئت مديره خانه س�ينما تأكيد كرد كه در ش�رايط 
ويژه بحران كرونا در كشور و براي همراهي با محدوديت هاي 
اعمال ش�ده، توقف دو هفته اي پروژه ها توصيه شده است. 
محمدعلي نجف��ي درب��اره بيانيه خانه س��ينما ب��راي توقف 
فيلمب��رداري پروژه هاي س��ينمايي در دوران محدوديت هاي 
اعمال شده در كشور كه منجر به واكنش برخي تهيه كننده ها 
شد و گلايه آنها را به خاطر طرف مشورت نبودن در برداشت، به 
ايسنا گفت كه اين اطلاعيه توصيه اي براي همراهي در شرايط 
خاص بوده است. رئيس هيئت مديره خانه سينما گفت: درباره 
اين اطلاعيه س��وءتفاهمي پيش آمده و عده اي فكر كردند اين 
تصميم خانه سينماست، در حالي كه خانه سينما در همراهي 
با محدوديت هايي كه براي اين دو هفته در بسياري از شهرهاي 
كشور اعمال شده صرفاً به توقف پروژه ها در اين شرايط فورس 

ماژور توصيه كرده است تا بعد از آن، كارها ادامه پيدا كند. 
وي افزود: در بس��ياري از قراردادهاي كاري تأكيد مي شود كه 
هنگام شرايط ويژه و فورس ماژور كار به اجبار متوقف مي شود و 
ما هم توصيه كرديم در اين شرايط ويژه تا جاي امكان پروژه ها 
متوقف ش��وند. او درباره ش��ورايي كه در همين رابطه در خانه 
سينما تشكيل شده بود، گفت: در شورا با حضور دو عضو پزشك 
خانه سينما يعني دكتر محمدهادي كريمي و دكتر معتمدي 
تأكيد شده كه اگر قرار است كاري ادامه پيدا كند، بايد با حضور 
پزشك در صحنه و رعايت جدي پروتكل ها انجام شود، البته در 
حال حاضر فيلم سينمايي خيلي محدود در حال توليد است و 
بيشتر س��ريال هاي تلويزيوني در حال فيلمبرداري هستند كه 
اعضاي خانه سينما در بسياري از آنها مشغول كارند و اين توصيه 

به خاطر حضور آنها نيز صورت گرفته است. 
...........................................................................................................

 اشاره مسعود ردايي 
به چرايي كمرنگ شدن اكران آنلاين 

ش�دن  كمرن�گ  علت ه�اي  ب�ه  س�ينما  تهيه كنن�ده 
يك ب�اره نمايش آنلاي�ن فيلم هاي س�ينمايي اش�اره كرد. 
مسعود ردايي تهيه كننده سينما درباره علت هاي كمرنگ شدن 
يكباره اكران آنلاين به باش��گاه خبرنگاران جوان، گفت: وقتي 
اكران آنلاين راه افتاد، اوايل ش��يوع وي��روس كرونا بود و عملًا 
مخاطب به سينما نمي رفت و با تبليغي كه كردند اين را گفتند 
كه در لحظه فيلم ديده مي شود و كسي نمي تواند دانلود كند، 
اما بحث قاچاق براي اولين فيلم دو روز طول كشيد و براي فيلم 

بعدي يك روز هم طول نكشيد.  
از طرفي شركت هاي مجري نتوانستند ساختاري را كه تعريف 
ك��رده بودند به درس��تي اعم��ال كنند و اطمينان بخش��ي به 
تهيه كننده ها بدهند تا فيلمش��ان را در اكران آنلاين بگذارند.  
اين تهيه كننده درباره تاثير دستورالعملي مبني بر اينكه فيلم ها 
ابتدا مي توانند اكران عمومي و بعد به صورت آنلاين نمايش داده 
شوند، روي كمرنگ شدن بحث آنلاين بيان كرد: مي تواند تأثير 
داشته باشد اما مربوط به زماني اس��ت كه سينما برقرار باشد. 
وقتي سينما در ش��رايط مطلوبي قرار ندارد، يعني اكثر مواقع 
تعطيل يا اوقاتي است كه خيلي قابل بهره وري نيست )به عنوان 

نمونه تا ساعت 18( در نتيجه تاثيري نخواهد داشت. 
...........................................................................................................

روايت گلريز از ابتلايش به كرونا
محم�د گلري�ز از خوانن�دگان 
پيشكسوت موسيقي كشورمان 
كه از ۱0روز گذشته به كرونا مبتلا 
ش�ده از بهبودي نس�بي اوضاع 
جس�مي خ�ود و خان�واده اش 
طي روزه�اي اخي�ر خب�ر داد. 
محمد گلريز خواننده پيشكسوت 
موس��يقي كش��ورمان ك��ه طى 
سال هاي اخير آثار متعدد و پرمخاطبي را در حوزه هاي مختلف 
انقلاب و دفاع مقدس توليد كرده اس��ت، ضم��ن تأييد ابتلاي 
خود به بيم��اري كوويد19 به مهر گفت: حدود 10روز اس��ت 
كه بنده به همراه همس��ر و فرزندم به كرونا مبتلا شده ايم كه 
در مورد من ماجرا كمي حادتر و شديدتر بود اما خوشبختانه با 
رسيدگي هايي كه از همان ابتدا توسط تيم پزشكي بيمارستان 
صورت گرفت، اكنون ش��رايط بهتري از روزه��اي قبل دارم و 

خانواده ام هم اوضاع بهتري نسبت به روزهاي قبل دارند. 
وي ادام��ه داد: در اين چند روز به ش��دت تب و ل��رز دارم و تا 
آنجايي كه مي توانم ت��لاش مي كنم با توصيه ه��اي دارويي و 
غذايي پزشكان شرايط جسمي ام را بهبود ببخشم، البته جاي 
ش��كر فراوان دارد كه وقتي از ريه اسكن گرفتم فقط20درصد 
ريه درگير بيماري شده بود، به همين منظور پزشكان توصيه 
كردند به جاي بستري شدن در بيمارس��تان در خانه به انجام 
امور درماني ام بپردازم. خوشبختانه مراقبت هايى كه در اين چند 
روز به ش��كل جدي صورت گرفته، من و خانواده را در شرايط 

بهتري قرار داده است.


